
LLB Landelijk Logopedie Bedrijf  
 

TAALTIPS 
 LLB Landelijk Logopedie Bedrijf

Een taal leren gaat niet vanzelf. Een kind leert taal 
door horen, zien en doen. De beste taalleraar in 
deze fase bent u als ouder. Daarom hieronder een 
paar adviezen om de taal wat extra te stimuleren. 

Geef uw kind de gelegenheid om zelf te praten 
Trek tijd uit om met uw kind te praten. Hierdoor 
leert het kind spelenderwijs veel woorden en 
zinnen actief gebruiken. Luister geduldig. Zeg 
bijvoorbeeld even niets en kijk uw kind 
belangstellend aan, of maak luistergeluiden 
als:“Mm. O ja?” Zo moedigt u het kind aan om door 
te praten. 

Vertel uw kind waar u mee bezig bent 
Breng onder woorden waar u mee bezig bent en 
wat u doet, ook als u denkt dat uw kind het nog niet 
allemaal begrijpt. Zeg bijvoorbeeld:“Ik ga nu de 
macaroni koken want we gaan straks eten. Kijk 
eens, ik gooi de macaroni in het hete water. Zo 
wordt de macaroni gaar!” Als een onderwerp 
regelmatig terugkeert, leert uw kind er steeds meer 
bij. 

Probeer een reactie uit te lokken door een stilte of 
een prikkelende opmerking 

Door een prikkelende bewering te doen (“Ik vind 
spruitjes heerlijk!”) roept u een reactie op bij uw 
kind. Het kind heeft meer vrijheid om te 
antwoorden dan bij een vraag als:“Vind jij spruitjes 
lekker?” uw kind kan met zijn antwoord nog alle 
kanten op, door bijvoorbeeld te vertellen wat hij 
zelf wel of niet lekker vindt. Als u een prentenboek 
voorleest, kunt u een vraag stellen over de inhoud. 
Als uw kind niets zegt, wacht dan 5 tot 10 seconden 
voor u zelf weer reageert. Zo krijgt uw kind de tijd 
om na te denken en zelf een antwoord te 
formuleren.

Reageer positief op de uitingen van uw kind, ook al 
is de uiting niet correct 

Alle kinderen maken fouten in hun taal. Deze 'fouten' 
zijn eigenlijk geen echte fouten maar vormen een 
noodzakelijk onderdeel van het leerproces. Wijs het 
kind niet uitgebreid op zijn 'fouten', maar verbeter 
hem onopvallend door de zin goed te herhalen. 
Alleen als het kind zich veilig voelt, zal het zich 
durven te uiten. Daarom is het belangrijk dat de 
gesprekken die u met uw kinderen voert in goede 
sfeer verlopen. 

Speel (taal)spelletjes met uw kind 
Door taalspelletjes als "Wat is er allemaal rood in de 
kamer?" of "Wat is er allemaal klein /groot/vierkant/
rond/zacht in de kamer?" leert het kind 
spelenderwijs veel woorden. Ook door kinderliedjes 
en rijmpjes leren jonge kinderen veel nieuwe 
woorden. Soms snappen ze nog niet alles maar dat 
komt later vanzelf wel. U hoeft niet elk moeilijk 
woord uit te leggen. Zorg voor veel leuke 
prentenboeken en aantrekkelijk, stimulerend 
speelgoed. Dit hoeven geen dure spullen te zijn. Een 
kleuter kan ook gefascineerd zijn door een grote 
kartonnen doos met gaten erin. Praat met de 
kinderen over wat ze aan het doen zijn. Stel hen 
vragen en geef hen doe-opdrachten: "Kun jij door 
dat gat kruipen?" Ga in het spel mee in de fantasie 
van uw kind en speel met hem mee. 
  

Lees een prentenboek meerdere keren voor 
Een prentenboek of voorleesboek mag best iets te 
moeilijk zijn. Lees het vaker voor, bijvoorbeeld een 
week lang elke dag. U merkt wel aan uw kind of het 
dat nog steeds leuk vindt. Bij elke volgende keer 
gaat uw kind er meer van begrijpen en onthoudt het 
meer woorden en zinsconstructies. Lees samen 
verhalen en laat het kind eens het verhaal aan u 
vertellen. Praat over wat er gebeurt in het verhaal en 
hoe het zou kunnen aflopen.

Voor vragen of informatie kunt u terecht bij de logopediste op school/ kinderdagverblijf/ peuterspeelzaal.  


